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REVISTA PRESEI 
 

 Angajații fabricii Electrolux au început a cincea săptămână de grevă 
Circa 400 de angajaţi ai fabricii de maşini de gătit Electrolux din Satu Mare au început, luni, a cincea săptămână de 
grevă generală, nemulţumiţi de nivelul de salarizare, potrivit Agerpres. 
Muncitorii s-au întâlnit în faţa fabricii cu conducerea sindicatului Samus, care le-a transmis că, deşi a fost la Satu 
Mare ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, Marius Budăi, problema nu a fost rezolvată, astfel că greva continuă.  
"Se fac presiuni mai departe. Joi şi vineri am mai trimis nişe scrisori, o să vedem ce răspunsuri primim astăzi (luni 
n.r.). E a cincea săptămână de grevă, e săptămâna cea mai esenţială, săptămâna în care toate lumea aşteaptă să 
se întâmple ceva, atât noi cât şi compania, deci va trebui să rezistăm mai departe. Câţiva oameni ne-au ieşit din 
grevă, dar între timp câţiva oameni au ieşit din concedii medicale, deci suntem în aceeaşi formaţie completă", a 
declarat preşedintele sindicatului Samus, Sorin Faur. 
Secretarul filialei Cartel Alfa, Vasile Dârle, a spus că se discută cu reprezentanţii Direcţiei de Asistenţă Socială 
pentru studierea posibilităţii acordării de ajutoare sociale muncitorilor aflaţi întreaga lună martie în grevă, 
angajaţi care nu vor avea niciun venit.  
Greva de la Electrolux a fost începută luni, 4 martie, pe perioadă nedeterminată. Potrivit sindicaliştilor, muncitorii 
cer o creştere de 350 de lei, adică doi lei pe oră. Circa 250 dintre aceştia au depus sesizări la Inspectoratul 
Teritorial de Muncă (ITM), reclamând că nu au primit tichetele de masă pe luna trecută.  
În total, Electrolux are 930 de muncitori care beneficiază de contractul colectiv de muncă. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Muncii: Începând de luni, facem plata aferentă lunii aprilie a pensiilor. Sunt creşteri spectaculoase 
Pensionarii vor încasa, începând de luni, pensiile aferente lunii aprilie, ministrul Muncii, Marius Budăi, anunţând 
creşteri „spectaculoase” pentru cei care s-au încadrat în grupele I şi II de muncă. Ministrul a mai precizat că 
33.000 de decizii de pensii au fost deja expediate. 
„Începând de luni, facem plata aferentă lunii aprilie pentru tot ce înseamnă pensii în perioada sărbătorilor de 
Paşte, dar şi a noului calendar al pensiilor. Până în data de 15 aprilie, orice pensionar din România va avea banii 
acasă indiferent de forma de plată sau fie prin cont bancar. Într-adevăr, sunt creşteri spectaculoase pentru cei 
care au lucrat în grupa I şi a II-a de muncă şi nu li s-a acordat punctaj. (...) Într-adevăr, sunt diferenţe mari de bani, 
diferenţele despre care se vorbesc cele care sunt incluse de la 1 octombrie până în prezent”, a declarat ministrul 
Muncii, Marius Budăi, la Antena3. 
Budăi a mai subliniat că peste 33.000 de decizii de pensii, din cele 42.000 promise până la Paşte, sunt deja 
expediate către pensionari. 
„În jurul Sărbătorilor de Paşte, când se plătesc diferenţele pentru pensii, aceşti români ai noştri vor primi acasă 
diferenţele de bani. Suntem în dinamica exactă pe care eu mi-am dorit-o. (...) Încă o dată vreau să menţionez că 
acea majorare de la 1 septembrie, de la 1.100 la 1.260 de lei în ciuda declaraţiilor panicoase ale comisiilor din 
Opoziţie, dacă ne uităm în buget, banii sunt prinşi acolo şi nici acele majorări nu sunt în pericol, cum nu sunt nici 
aceste majorări conform recalculării, pentru că au fost foarte multe declaraţii şi eu înaintea Sărbătorilor de Paşte 
vreau să aduc împreună cu colegii mei din Ministerul Muncii şi cu tot Guvernul un zâmbet pe buzele 
pensionarilor”, a mai spus ministrul Muncii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Finanţele vor să împrumute de la bănci 3,62 miliarde lei în aprilie, cu aproape 50% peste suma din luna martie 
Ministerul Finanţelor Publice (MFP) intenţionează să împrumute de la bănci în aprilie 3,62 miliarde de lei, inclusiv 
sumele suplimentare, cu 46,5% mai mult decât în martie şi cu 27,3% peste cea atrasă, reiese dintr-un anunţ al 
ministerului. 
Finanţele şi-au propus pentru martie o sumă de 2,47 miliarde de lei, dar au atras 2,827 miliarde de lei, dintre care 
2,727 miliarde de lei suma ţintă orientativă, potrivit datelor afişate de Banca Naţională a României (BNR). 
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Pentru a obţine suma vizată în aprilie, MFP a anunţat că va scoate pe piaţă titluri de stat în valoare de 400 de 
milioane de lei, cât în luna precedentă, printr-o singură licitaţie, care va fi organizată la data de 11 aprilie şi care va 
avea o maturitate de un an. 
Finanţele au programate alte şapte sesiuni pentru a vinde obligaţiuni guvernamentale, cu una mai multe decât 
luna precedentă, iar suma totală dorită este de 3,2 miliarde de lei, cu 54,6% peste suma vizată luna trecută. 
Mai exact, MFP plănuieşte să împrumute o sumă ţintă orientativă de 2,8 miliarde de lei, cu 55,55% mai mult decât 
cea vizată în martie, pe care să o completeze cu 420 de milioane de lei din şapte sesiuni suplimentare de oferte 
neconcurenţiale, un nivel, de asemenea, cu 55,55% peste cel vizat luna precedentă. 
Finanţele vor organiza trei sesiuni de obligaţiuni guvernamentale de câte 500 de milioane de lei, două de câte 400 
de milioane de lei, una de 300 de milioane de lei şi alta de 200 de milioane de lei, cărora le corespund unele 
neconcurenţiale de câte 75 de milioane de lei, 60 de milioane de lei, 45 de milioane de lei şi 30 de milioane de lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Intră în vigoare majorarea alocațiilor pentru copii 
De astăzi intră în vigoare majorarea alocațiilor pentru copii, iar banii vor intra în conturi de luna viitoare. 
Acestea vor fi de 300 de lei pentru copiii cu vârsta de până la 2 ani sau până la 3 ani în cazul copiilor cu dizabilități 
și 150 de lei pentru copiii cu vârsta cuprinsă între 2 și 18 ani, precum și pentru tinerii care au împlinit vârsta de 18 
ani și urmează cursurile învățământului liceal sau profesional. 
De asemenea, alocația va fi de 300 de lei și pentru copiii cu vârsta cuprinsă între 3 și 18 ani în cazul celor cu 
dizabilități. Peste 3,6 milioane de copii din toată țara primesc alocații de la stat. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
Scandal intre primari si Guvern din cauza bugetului: Edilii acuza ca au fost mintiti. Ce le raspunde Teodorovici 
Primarii nu sunt multumiti de bugetul pentru anul in curs si afirma ca ministrul Finantelor, Eugen Teodorovici, i-a 
mintit in aceasta privinta: a promis mai multi bani decat a dat. 
Acestia au prezentat un document semnat intre asociatiile primarilor si Teodorovici, care insa nu a fost respectat 
niciodata, iar astfel se pierd 200 de lei pe cap de locuitor, sustin edilii. 
La randul sau, Teodorovici nu se considera responsabil de aceasta situatie, scrie Digi24. 
Orasele si municipiile din tara vor avea, in acest an, pierderi de miliarde de lei, primarii sustinand ca peste 10 
milioane de romani vor avea de suferit din cauza Guvernului. Executivul a promis anumite sume de bani pe care 
ulterior le-a taiat, potrivit documentului. 
"Ma minunez cu legea bugetului de stat undeva am fost pacaliti cu 200 de lei, se semneaza un document cu 1.200 
de lei pe comuna si imi vin prin bugetul de stat doar 1.000 de lei pe locuitor. 
Aici nu mai suntem in zona minciunii, este mai mult decat minciuna. Vreti, nu vreti, spun ce nu doream sa spun, 
nu pacaliti, escrocati. Asta nu este o masura demna pentru un ministru, sa spui ca faci ceva si dupa aia sa nu o 
faci", a declarat Emil Draghici, presedintele Asociatiei Comunelor din Romania. 
Aceeasi este situatia si pentru primarii de orase. 
"Am fost pacaliti. In momentul acesta lucrurile au scapat de sub control total. Nu inteleg cum vom reusi sa 
iluminam unitatile administrativ teritoriale, cum sa incalzim unitatile scolare, cum sa sustinem functionarea 
spitalului, a liceului si altor servicii publice la nivelul oraselor. 
Este iminent acest pericol. Pericolul este sa nu putem sa ne asiguram functionarea, e vorba de 85-90% dintre 
orase", a afirmat Ionel Chirita, presedinte executiv Asociatia Oraselor, pentru sursa citata. 
Presedintele Asociatiei Municipiilor din Romania, Robert Negoita, a subliniat si el ca cifrele transmise "nu se vor 
adeveri". 
"Ce ar trebui sa spun? Ca imi pare bine ca si altii si-au dat seama ca am fost pacaliti? Nu imi pare bine. Eu speram 
sa ne inselam noi. 
Iata ca se dovedeste ca pozitia noastra a fost corecta si o spun cu mult regret, din nefericire. Ni s-au transmis niste 
cifre de la Ministerul de Finante care nu se vor adeveri", a precizat edilul. 
Acum primarii vor sa aiba noi discutii cu Guvernul pe tema bugetului. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Senatul, aşteptat să voteze, luni, proiectul lui Liviu Dragnea privind repatrierea rezervei de aur. Care sunt 
prevederile iniţiativei legislative 
Senatul are pe ordinea de zi a plenului de luni, care va începe la ora 16.00, proiectul iniţiat de Liviu Dragnea şi 
Şerban Nicolae care prevede ca Banca Naţională a României (BNR) să repatrieze 91,5% din aurul depozitat de 
România în străinătate, respectiv aproape 56 de tone de aur. 
Iniţativa care modifică articolului 30 din Legea nr. 312/2004 privind Statutul Băncii Naţionale a României a fost 
înregistrată la data de 27 februarie, în procedură de urgenţă, la Senat. Proiectul are aviz favorabil de la Comisia 
juridică şi raport de admitere cu amendamente de la Comisia buget-finanţe. 
Raportul favorabil la propunerea legislativă include un amendament admis formulat de senatorul PNL Florin Cîţu, 
iniţiativa fiind modificată după cum urmează: 
„(1) Banca Naţională a României, respectând regulile generale privind lichiditatea şi riscul specific activelor 
externe, stabileşte şi menţine rezerve internaţionale, în astfel de condiţii încât să poată determina periodic 
mărimea lor exactă, rezerve alcătuite cumulativ ori selectiv din următoarele elemente: 
a) aur deţinut în tezaur în ţară sau depozitat în străinătate; 
b) active externe, sub formă de bancnote şi monede sau disponibil în conturi la bănci sau la alte instituţii 
financiare în străinătate, exprimate în acele monede şi deţinute în acele ţări, pe care le stabileşte Banca Naţională 
a României; 
c) orice alte active de rezervă, recunoscute pe plan internaţional, inclusiv dreptul de a efectual cumpărături de la 
Fondul Monetar Internaţional în cadrul tranşei de rezervă, precum şi deţinerile de drepturi speciale de tragere; 
d) cambii (act prin care cel care semnează se obligă să plătească, necondiţionat, la un anumit termen şi într-un 
anume loc, o sumă de bani, definiţie DEX, – n.r.), cecuri, bilete de ordin, precum şi obligaţiuni şi alte valori 
mobiliare, negociabile sau nu, emise sau garantate de persoane juridice nerezidente, clasificate în primele 
categorii de către agenţiile de apreciere a riscurilor, recunoscute pe plan internaţional, exprimate şi plătibile în 
valută în locuri acceptabile pentru Banca Naţională a României; 
e) bonuri de tezaur, obligaţiuni şi alte titluri de stat, emise sau garantate de guverne străine sau de instituţii 
financiare interguvernamentale, negociabile sau nu, exprimate şi plătibile în valută în locuri acceptabile pentru 
Banca Naţională a României. 
(2) Banca Naţională a României urmăreşte menţinerea rezervelor internaţionale la un nivel adecvat tranzacţiilor 
externe ale României”, potrivit raportului de admitere al Comisiei pentru buget care va fi votat luni de Senat. 
De asemenea, amendamentul liberalului a introdus un termen de 20 de zile în care BNR să prezinte Guvernului şi 
Legislativului un raport privind situaţia rezervelor internaţionale, dacă există pericolul diminuării acestora. 
Raportul va include şi cauzele reducerii rezervelor internaţionale şi recomandările BNR pentru Executiv. 
„Art. 30 (3) Dacă există pericolul diminuării rezervelor internaţionale, până la un nivel care ar periclita tranzacţiile 
internaţionale ale statului, precum şi în cazul în care diminuarea s-a produs, Banca Naţională a României prezintă 
Parlamentului şi Guvernului, de îndată, dar nu mai târziu de 20 de zile, un raport privind situaţia rezervelor 
internaţionale şi cauzele care au condus sau care pot conduce la o astfel de reducere. Raportul va conţine 
recomandările BNR privind politicile guvernamentale macroeconomice necesare pentru preîntâmpinarea sau 
remedierea situaţiei”, conform sursei citate. 
AMENDAMENTUL PNL 

Amendamentul senatorului PNL prevede şi introducerea unui nou alineat la art. 30 al Legii care stipulează că: „(4) 
Din rezerva constituită, BNR poate depozita aur în străinătate exclusiv în scopul obţinerii de venituri. Depozitele 
de aur constituite de BNR în străinătate nu pot depăşi 5% din cantitatea totală de aur constituită ca rezervă”. 
Iniţiativa legislativă a preşedintelui Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea şi a senatorului PSD Şerban Nicolae va fi 
votată de Senat, prim for sesizat, decizională fiind Camera. 
În prezent, România are rezerve de aur, care fac parte din rezervele internaţionale, de aproape 103,7 tone, 
respectiv 103.697 de kilograme şi 790 grame de aur fin, reprezentând 9-10% din rezervele internaţionale ale ţării. 
Cantitatea de aur din rezervă este aproximativ aceeşai din 2007 până în prezent, dar valoarea ei a crescut de la 
1,6 miliarde de euro în 2007 la 3,7 miliarde euro în decembrie 2018. Circa 60%, peste 61,2 tone, este depozitat la 
Banca Angliei, dar se află în custodia BNR, astfel că Banca Angliei nu poate efectua niciun fel de operaţiuni care 
vizează aurul României. 
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Faţă de aceste niveluri, reiese că proiectul de act normativ propune ca România să mai păstreze rezerve de aur în 
străinătate de 5,185 tone, iar repatrierea să fie de peste 56 de tone, respectiv 91,5% din cantitatea actuală aflată 
în străinătate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii dezbat, luni, moţiune simplă a Opoziţiei la adresa lui Răzvan Cuc. Votul va fi miercuri 
Camera Deputaţilor discută, luni, de la ora 16.00, moţiunea simplă prin care PNL şi PMP cer demisia lui Răzvan 
Cuc. Opoziţia îi reproşează ministrului Transporturilor lipsa autostrăzilor. Votul asupra moţiunii va fi dat în plenul 
de miercuri. 
Moţiunea simplă este intiltulată „Mandatul ministrului Cuc cu numărul trei, este unul de nota 3”. 
„PSD s-a evidenţiat în ultimii ani pentru modul în care numeşte în Guvern numai persoane care nu trec de un 
anumit nivel de expertiză şi competenţă. Se pare că ministrul Răzvan Cuc îndeplineşte toate condiţiile cu brio, 
fiind numit de trei ori ministru. Remaniat în octombrie 2017 pentru incompetenţă, confirmată prin faimosul 
raport al lui Darius Vâlcov care trecea un mare ZERO în dreptul realizărilor ministrului Cuc, iar acum, acelaşi 
incompetent conduce astăzi Ministerul Transporturilor. O ţară întreagă speră că a treia oară este cu noroc şi că 
actualul ministru va înţelege că a fost nominalizat în această funcţie pentru a munci în folosul şi spre binele 
românilor şi al României şi nu al partidului mamă. Acest Cuc al PSD-ului nu este decât un ministru care s-a 
remarcat prin faptul că în toate mandatele sale nu a făcut niciun km de autostradă, ci a inaugurat ce au construit 
alţii, fapt pe care şi l-a asumat cu o doză de mândrie, declarând în faţa unei ţări întregi că nu promite niciun 
kilometru de autostradă. Şi s-a ţinut de cuvânt. Cel mai probabil, aceasta a fost singura declaraţie sinceră şi 
singurul adevăr spus de un ministru al tuturor guvernelor PSD”, arată partidele de Opoziţie în textul moţiunii 
simple. 
PNL şi PMP îi reproşează ministrului Transporturilor că „se laudă cu doar 58 de km de autostradă”, deşi în 
programul de guvernare, PSD şi-a asumat construirea a 350 de km de autostradă. 
„Guvernele PSD-ALDE prin programele de guvernare şi-au asumat construirea a 350 de km de autostradă până în 
2020. Actualul Guvern Dăncilă, după aproape un an şi 3 luni, se poate lăuda cu 58 de kilometri de autostradă, 
motiv pentru care nimeni nu mai poate crede că actualul Guvern îşi va îndeplini targetul asumat! Spre 
comparaţie, conform datelor Companiei Naţionale de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR), însumate, 
gropile din drumurile naţionale şi autostrăzile din România se întind pe o distanţă de 88 de kilometri. Deci, cu 
aproape 30 de kilometri mai mult decât numărul de kilometri de autostradă construiţi de Guvernul Dăncilă în 
2018! Această moţiune simplă are ca principal scop demascarea minciunilor PSD spuse cu neruşinare şi fără nicio 
urmă de conştiinţă şi bun simţ faţă de români. În spatele declaraţiilor pompoase, demagogice şi pline de tupeu ale 
membrilor Guvernului, se ascunde adevărata realitate: România este îngropată în noroaie iar situaţia se 
înrăutăţeşte de la o zi la alta”, conform sursei citate. 
Şi situaţia de la TAROM nemulţumeşte Opoziţia. 
„Tarom, într-un haos total Una dintre cele mai importante societăţi aflate în subordinea Ministerului 
Transporturilor se află în pragul dezastrului. Situaţia de la compania naţională de transporturi aeriene se 
înrăutăţeşte pe zi ce trece. Tarom este în picaj din toate punctele de vedere. Într-una din declaraţiile sale recente, 
domnul ministru, Răzvan Cuc, a explicat faptul că, încă din primul său mandat, Tarom a fost unul din obiectivele 
sale de suflet pentru că este român. Drept urmare, compania este cu un picior în faliment şi este cercetată pentru 
vânzarea a două aeronave în condiţii suspecte. Iar acum, în al treilea mandat a provocat cea mai mare criză din 
istoria TAROM! Fără pic de responsabilitate, a supus compania unui risc fără precedent- certificatul de operator 
aerian fiind suspendat în lipsa unui manager general, toate aeronavele acestui operator aerian ar fi rămas, la sol. 
Consecinţele ar fi fost dezastruoase, dacă în al doisprezecelea ceas, nu ar fi acţionat de urgenţă pentru a evita 
blocajul total”, potrivit sursei menţionate. 
Nu în ultimul rând, parlamentarii din opoziţie susţin că Răzvan Cuc este cel mai slab ministru din istoria României. 
„Răzvan Cuc, acasă! De ce trebuie să plece Răzvan Cuc acasă? Pentru că este cel mai slab ministru al celui mai slab 
Guvern din istoria României. Faptul că aceasta a fost instalat pentru a treia oară pe fotoliul de ministru al 
Transporturilor arată clar că liderilor PSD nu le pasă de România. Un simplu calcul demonstrează că de când PSD, 
în epoca Dragnea, a intrat la guvernare, acest om a fost cel care a deţinut această funcţie pentru 11 luni. În 
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concluzie, dezastrul de la Transporturi, marcat de eşecul construirii autostrăzilor, i se datorează în mare măsură 
dumnealui. Răzvan Cuc va intra în istorie ca ministrul care a inaugurat cei mai puţini km de autostradă şi ca omul 
care a tratat cu aroganţă o ţară întreagă! Într-o manieră complet neprofesionistă, Ministrul Răzvan Cuc dă asaltul 
asupra pieţei de transport public de persoane!”, mai susţin aleşii PNL şi PMP. 
Răzvan Cuc a fost numit în funcţia de ministru al Transporturilor în urmă cu o lună. Acesta a depus jurământul de 
învestitură la Cotroceni pe 22 februarie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consiliului Concurenţei discută modificarea legislaţiei RCA. Chiriţoiu: O eroare a fost introducerea poliţelor de 
o lună 
Bogdan Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei, a anunţat, sâmbătă, că instituţia pregăteşte un pachet de 
măsuri pentru îmbunătăţirea pieţei RCA, iar pachetul a fost discutat cu Autoritatea de Supraveghere Financiară 
(ASF). 
„Sunt lucruri cu care sunt şi dânşii de acord. Dânşii sunt concentraţi cel mai mult pe tarife de referinţă. 
Schimbarea pe care ne-o cere Uniunea Europeană este ca tarifele acestea de referinţă să nu fie obligatorii, ele 
sunt orientative pentru piaţă. Aceasta este schimbarea pe care trebuie să o facem. Dacă tot facem schimbarea 
aceasta în cadrul legislativ, haideţi să mai rezolvăm câteva lucruri care ne-au scăpat în trecut”, a spus Bogdan 
Chiriţoiu, sîmbătă, într-o emisiune la Antena 3, referindu-se la un pachet de modificări pe care intenţionează să îl 
introducă pe piaţa de RCA. 
Piaţa RCA a avut anul trecut o valoare de 3,74 miliarde de lei anul trecut, reprezentând 37% din întreaga piaţă a 
asigurărilor. 
„O eroare a fost introducerea poliţelor de o lună. Uneori este tentant să faci o poliţă de o lună, pentru că plăteşti 
mai puţin pentru acea lună, dar reînnoirea poliţelor nu este automată. În felul acesta scade gradul de acoperire cu 
RCA. De ce este important gradul acesta? Accidentele generează nişte pierderi. Ca să fie poliţa RCA cât mai mică 
trebuie să coste cât mai puţin reparaţiile şi doi să le împărţim la cât mai mulţi oameni. Dacă scade numărul celor 
care plătesc RCA, costul reparaţiilor se împarte la mai puţini. Deci, poliţa va fi mai scumpă. Noi asta spunem: 
haideţi să ne asigurăm că toată lumea care are maşină plăteşte un RCA şi doi Haideţi să ne asigurăm că nu costă 
prea mult reparaţiile la service-uri. Punctul nevralgic al sistemului este: pe mine nu mă interesează cât costă 
reparaţia maşinii, pentru că este plătită de firma de asigurări”, a explicat Chiriţoiu. 
Astfel, se ajung la situaţii în care reparaţia unei maşini pe RCA este dublă, faţă de cea plătită de către o persoană 
fizică. „Dar costurile acestea ale reparaţiilor se reflectă în poliţele RCA, că nu vine nimeni cu bani de-acasă”, a 
punctat Chiriţoiu. 
Preşedintele Autorităţii a subliniat că instituţia este, în continuare, cu ochii pe firmele de asigurări. „Uneori nici 
cadrul nostru legal nu este suficient de bine pus la punct”, a subliniat Chiriţoiu, când s-a referit la amenda de 53 
de milioane de euro, care le-a fost aplicată firmelor de asigurări pentru practicile din RCA. 
Cu toate acestea, preşedintele Consiliului Concurenţei crede că ăe RCA au fost făcuşi paşi buni, în ultimii ani. 
„Anul trecut, preţurile erau substanţial mai mici decât acum trei ani. Nu ştiu pe ce se bazează noile calcule – le 
face ASF-ul (Autoritatea de Supraveghere Financiară – n.red.). Din ce ştiu anul trecut, tarifele reale plătite de 
oameni erau, în unele cazuri mai mici decât cele maximale”, a mai spus Chiriţoiu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor: Lucrările de reparaţii la Moraviţa–Oraviţa şi Pojejena–Socol încep în 2019 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, a anunţat, duminică, că, în acest an, vor începe lucrările de reparaţii la DN 
57 şi DN 57A, respectiv Moraviţa – Oraviţa şi Pojejena – Socol, în timpul unei vizite de lucru în judeţul Caraş-
Severin. 
În cadrul vizitei, ministrul Transporturi şi directorul general CNAIR (Compania Naţională de Administrare a 
Infrastructurii Rutiere), Narcis Neaga, împreună cu reprezentanţii autorităţilor locale au verificat situaţia mai 
multor obiective de infrastructură din judeţ. 
„Pe DN 57 este cazul să se intervină de îndată. Am discutat despre soluţiile pentru DN 57 Oraviţa – Moraviţa. 
Vreau să vă spun că în acest an avem un buget destul de generos, iar în afară de contractele subsecvente pe care 
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le avem pentru aşternerea de covoare asfaltice, conducerile CNAIR şi DRDP Timişoara vor trebui să lucreze şi în 
regie proprie, deoarece au achiziţionat utilaje. Au staţii şi tot ceea ce le trebuie ca să lucreze. Avem promisiunea 
domnului Cristian Ispravnic, directorul Direcţiei Regionale de Drumuri şi Poduri Timişoara, că se apucă, de acum 
într-o lună, de intervenţia, în regie proprie, la DN 57. Vom începe din Oraviţa (...) Bani sunt, totul este să permită 
şi vremea. În general, lucrările la obiective de investiţii la infrastructura rutieră sunt anuale, dar vreau să văd cum 
lucrează DRDP-urile în regie proprie, sunt convins că va fi un examen şi un test important pentru domnul 
director”, a declarat Răzvan Cuc. 
Pentru drumul între Pojejena şi Socol, unde există un program de întreţinere, respectiv aşternere de covoare 
asfaltice, pe o porţiune de 21 de kilometri, contractul este deja încheiat. 
În plus, discuţiile au vizat şi stadiul demarării procedurilor referitoare la drumul expres Caransebeş – Reşiţa – 
Voiteg, proiect care va fi finanţat din fonduri europene. 
„Este un proiect pe care îl vom lansa la sfârşitul lunii aprilie. Este vorba de elaborarea studiului de fezabilitate 
pentru drumul expres Caransebeş – Reşiţa – Voiteg. S-a vorbit încă de acum trei săptămâni de lansarea acestui 
drum, care era cuprins în Master-Planul general de transport ca perioadă de implementare 2020 – 2030, dar, aşa 
cum am făcut şi la alte proiecte de interes regional, am decis să tragem în perioada de implementare acest proiect 
în 2019, iar într-o lună va fi ridicată pe SICAP procedura de licitaţie pentru elaborarea studiului de fezabilitate. 
Astfel, punem acest obiectiv în linie dreaptă”, a precizat Cuc. 
În continuarea vizitei, ministrul Transporturilor a avut o serie de discuţii cu primarii localităţilor cărăşene, cu 
privire la urgenţele ce trebuie rezolvate în infrastructura din această zonă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Apărării: Când eşti în NATO, trebuie să ai un nivel mimin de capabilităţi. Bineînţeles că nu avem 
Ministrul Apărării, Gabriel Leş, a spus că România nu are nivelul minim de capabilităţi pe care trebuie să-l respecte 
statele membre NATO, precizând că ţara face faţă doar la ce e nevoie în prezent. Leş mai adăugă că la noi nu se 
produce nimic la nivelul muniţiei, fiind efectuată doar asamblarea. 
„La acest moment, din păcate, şi o spun cu mare amărăciune, pentru o muniţie mică, pentru calibre foarte mici, la 
momentul ăsta nu facem nimic în ţară, decât asamblarea unei astfel de muniţii. (...) Nu vă dau această informaţie 
dar da, în momentul ăsta, pulberea (praful de puşcă, n.r.) se cumpără”, a declarat Gabriel Leş, la Realitatea TV. 
Totodată, întrebat dacă România este pregătită cu resurse pentru a face faţă unor atacuri, ministrul Apărării a 
precizat că ţara e pregătită doar pentru momentul de faţă. 
„Atunci când eşti într-o alianţă, precum Alianţa Nord Atlantică, trebuie să fii cu nişte capabilităţi. În documentele 
de capabilităţi trebuie să avem un nivel minim de capabilităţi. De aceea, încercăm să le facem cât mai repede 
posibil. Bineînţeles că nu (avem acest nivel minim, n.r). Putem să facem faţă la ceea ce e nevoie la momentul 
ăsta”, a mai spus Gabriel Leş. 
(Sursa: Mediafax) 
 
Zi decisivă în cursa pentru şefia Ministerului Public 
Zi decisivă în cursa pentru funcţia de procuror general al României. Ministerul Justiţiei va publica lista procurorilor 
care îndeplinesc condiţiile legale de participare pentru ocuparea celui mai înalt post din Ministerul Public. Sunt 
patru candidaţi înscrişi în cursă, printre care şi actualul procuror general, Augustin Lazăr, al cărui mandat expiră la 
sfârşitul acestei luni. De altfel, este şi singurul care are dosarul complet. Pentru ceilalţi, Ministerul Justiţiei a dat 
termen până în această după-amiază să depună actele care lipsesc. 
Augustin Lazăr, Marian Drilea, Gabriela Scutea şi Daniel Horodniceanu şi-au depus candidaturile pentru funcţia de 
procuror general, însă doar dosarul lui Lazăr a fost complet la termenul limită de depunere a candidaturilor, 
potrivit anunţului făcut de Ministerul Justiţiei. Ceilalţi trei candidaţi au termen până luni, la ora 17:30, să depună 
documentele lipsă. 
"Candidaturile depuse la Ministerul Justiţiei pentru selecţia procurorilor în vederea efectuării propunerii de 
numire în funcţia vacantă de procuror general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie sunt: 
Lazăr Augustin, Drilea - Marga Pompiliu Marian, Scutea Gabriela şi Horodniceanu Daniel Constantin", a transmis 
Ministerul Justiţiei, citat de News.ro.  

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.news.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Dosarele lui Drilea, Scutea şi Horodniceanu trebuie completate, până luni, ora 17.30. 
Drilea trebuie să prezinte declaraţiile privind necolaboarea cu Securitatea şi o declaraţie de interese, Scutea 
trebuie să depună dovada îndeplinirii condiţiilor de vechime prevăzute de lege, iar Daniel 
Horodniceanu, declaraţia din care să rezulte că nu are  un interes personal, ce influenţează sau ar putea influenţa 
îndeplinirea cu obiectivitate şi imparţialitate a atribuţiilor prevăzute de lege. 
"După primirea documentelor solicitate, Ministerul Justiţiei va publica lista cu persoanele care îndeplinesc 
condiţiile legale de participare la selecţie, precum şi data susţinerii interviului", a precizat MJ. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declanşat, în 14 martie, procedura de selecţie pentru noul procuror general, 
în condiţiile în care mandatul lui Augustin Lazăr în acest post expiră la sfârşitul lunii aprilie.  
Candidaţii participanţi la selecţie vor susţine, în perioada 3-4 aprilie, un interviu cu ministrul Justiţiei. 
Rezultatele selecţiei se vor afişa la sediul Ministerului Justiţiei şi se vor publica pe pagina Internet a acestuia, în 5 
aprilie. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Liviu Dragnea continuă luni şi marţi întâlnirile la Parlament cu liderii judeţeni ai PSD. Vor discuta despre 
strategia pregătită pentru europarlamentare 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea va avea, luni şi marţi, întâlniri la Parlament cu liderii judeţeni, în vederea 
continuării discuţiilor despre organizarea campaniei electorale naţionale la alegerile europarlamentare din 26 
mai. 
Florin Iordache a declarat, pentru MEDIAFAX, că în cele două zile vor fi finalizate discuţiile cu liderii PSD din toată 
ţara. La întrunire, social-democraţii din staff-ul naţional de campanie vor discuta despre strategia la alegerile 
pentru PE cu cei din conducerile judeţene, fiind prezenţi la Parlament şi primarii de oraşe, a explicat Iordache. 
Întrevederile social-democraţilor vin după ce joi Liviu Dragnea şi conducerea formaţiunii s-au întâlnit la Parlament 
cu primarii şi preşedinţii de consiliilor judeţene PSD din zona Nord-Est, Sud-Est şi Sud Muntenia. Coordonatorul de 
campanie şi trezorierul PSD Mircea Drăghici declara atunci că au mai fost şedinţe de lucru cu responsabilii din 
teritoriu. 
Drăghici a mai spus că în partid nu a fost luată încă o decizie referitor la organizarea unor mitinguri în ţară ale PSD. 
La finalul întâlnirii de joi, preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat că Partidul Naţional Ţărănesc Creştin Democrat 
şi Partidul Ecologist Român susţin lista PSD la europarlamentare. Liderul PNTCD, Aurelian Pavelescu a precizat că 
recomandarea partidului a fost ca pe lista PSD să fie şi preotul Cristian Terheş (acesta ocupă locul patru). 
La rândul său, Dănuţ Pop, preşedintele PER, a spus că susţine lista social-democraţilor la europarlamentare, în 
schimb primind susţinerea PSD pentru unele proiecte, cum ar fi brand naţional Dracula Park. El a salutat 
candidatura pe locul al doilea pe lista PSD a lui Carmen Avram Acolo „care e apărătorul României şi al pădurilor, 
prin reportajele pe care le-a făcut”. 
PSD are pe listă, înregistrată la BEC, 43 de candidaţi la europarlamentare. Partidul deschide lista cu ministrul 
Fondurilor Europene Rovana Plumb, urmată de jurnalista Carmen Avram şi senatorul PSD Claudiu Manda. 
Alţi social-democraţi care completează lista sunt: Cristian Terheş, Dan Nica, Maria Grapini, Tudor Ciuhodaru, 
Dragoş Benea, Victor Negrescu, Andi Cristea, Natalia Intotero, Gabriela Zoană, Bianca Gavriliţă, Emilian Pavel, 
Doina Pană, Crina Fiorela Chilat, Bălănică Mariana, Răzvan Popa, Luminiţa Jivan, Alin Pavelescu. 
Campania electorală începe pe 27 aprilie şi se încheie pe 25 mai, ora 7.00. Alegerile europarlamentare au loc pe 
26 mai. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Raed Arafat: În cursul acestui an vom începe procedura de preluare a serviciilor SMURD civile de către ISU. 
Propunerea, după ce primăriile au făcut presiuni că nu mai pot susţine echipajele 
Şeful Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă din cadrul Ministerului Afacerilor Interne, Raed Arafat, a 
declarat la Tîrgu Mureş că, în cursul acestui an, va începe procedura de preluare a serviciilor SMURD civile de 
către Inspectoratele pentru Situaţii de Urgenţă, dacă proiectul de lege va fi adoptat şi de Senat, 
transmite Agerpres. 
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"Echipele civile există în 5 judeţe, iar aceste echipe au fost înfiinţate înaintea legii care a ieşit, legea Sănătăţii de-
atunci, şi care erau echipe finanţate de primării pentru personal şi de bugetul de stat pentru combustibil şi 
materiale sanitare. În ultimii doi ani am început să avem presiuni din partea primăriilor că nu mai pot să susţină 
aceste echipaje. Judeţul Iaşi le-a desfiinţat integral, de exemplu, şi am pierdut puncte de lucru acolo. Într-o 
analiză, singura soluţie era să preluăm aceste echipe la Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă", a declarat Raed 
Arafat, la inaugurarea noului punct de lucru al ISU Mureş, găzduit de platforma combinatului Azomureş. 
"A intrat o propunere legislativă, a fost susţinută, chiar am fost sprijiniţi şi din judeţul Mureş de domnul prefect, 
ca să ajungem ca această lege să fie acceptată şi la nivel guvernamental. Pentru că a venit ca iniţiativă legislativă 
din partea Parlamentului, Ministerul de Interne bineînţeles a sprijinit-o şi au semnat acordul pentru ea. Acum a 
ieşit de la Camera Deputaţilor cu vot unanim şi urmează să treacă prin Senat, unde sper să nu fie nici o problemă 
acolo. Asta înseamnă că în cursul acestui an vom începe procedura de preluare", a subliniat șeful 
Departamentului pentru Situații de Urgență.  
Potrivit secretarului de stat, până la preluarea echipajelor civile ale SMURD, cel puţin la nivelul judeţului Mureş, 
Consiliul Judeţean s-a oferit să plătească salariile angajaţilor, întrucât primăriile susţin că nu mai au fonduri. 
"După Mureş vine Hunedoara şi Sibiu, mai avem Arad şi Maramureş, care mai au câte două-trei echipe, dar cele 
mai multe echipe de acest gen sunt în Mureş. Dacă s-ar desfiinţa echipele acestea, pleacă cam 60% din echipele 
SMURD-ului din judeţ. Din 13 echipe la nivel naţional, 8 echipe, dacă nu mă înşel, funcţionează şi cu personal civil. 
Este vorba doar de salarii, fiindcă dotarea există, totul există. În judeţul Mureş, dacă ar dispărea punctele Deda, 
Ibăneşti, Râciu, Iernut, o parte din echipajul din Reghin, fiindcă acolo e echipaj mixt, acolo ar muri oameni 
imediat. Au avut 1.400 de intervenţii pe echipă", a precizat dr. Raed Arafat. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul Educației, Ecaterina Andronescu, propune proba de creativitate la Bacalaureat 
Bacalaureatul va avea o nouă probă: de creativitate. Propunerea vine chiar de la ministrul Educației, care lucrează 
la schimbarea examenului. Ecaterina Andronescu propune patru tipuri de bac și în trei dintre ele ar exista această 
probă prin care să se evalueze abilitățile și aptitudinile absolvenților. Nu se știe cum se va numi disciplina în care 
elevii vor fi încurajați să... gândească. 
Sunt trei tipuri de Bacalaureat, cele mai grele, la care ar urma să existe și o probă de creativitate. 
La profilul real vor fi cinci probe: Limba română, limba străină, Matematică, o materie la alegere plus un test de 
creativitate. 
Absolvenţii de profil uman vor avea Bacalaureat la Limba română, o limba străină, Istorie, o materie la alegere și 
testul creativ. 
Iar liceele vocaționale au rezervată o variantă de Bacalaureat cu patru probe: Limba română, limba străină, proba 
specifică și testul de creativitate. 
Elevii sunt încântați. În străinătate există astfel de testări pentru absolvenţi. 
Proba de creativitate va îngloba mai multe discipline studiate în timpul liceului, nu se referă la o materie anume. 
Propunerile pentru schimbarea Bacalureatului sunt puse în dezbatere publică apoi urmează votul Parlamentului. 
Nu există un termen pentru punerea lor în aplicare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 O taxă de 0,5 lei se aplică de duminică pentru fiecare sticlă sau borcan. Suma este recuperabilă 
Consumatorii şi unii comercianţi achită, de duminică, 0,5 lei, când cumpără un produs într-un ambalaj primar 
reutilizabil de 0,1-0,3 litri, precum sticle sau borcane din sticlă. Suma este recuperată, dacă ambalajele sunt 
returnate, pe baza bonului, sau dacă, la achiziţie, sunt predate alte ambalaje. 
„Începând cu data de 31 martie 2019, valoarea garanţiei băneşti (...) este în cuantum de 0,5 lei/ambalaj între 
operatorii economici şi între operatorii economici şi consumatorul final, în cazul ambalajelor primare reutilizabile, 
cu volume cuprinse între 0,1 l şi 3 l, utilizate pentru produse destinate consumului populaţiei”, prevede Legea nr. 
31/2019, prin care a fost adoptată şi modificată Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 74/2018. 
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Circulaţia ambalajelor reutilizabile între operatorii economici se face prin schimb, cu respectarea prevederilor 
Legii contabilităţii nr. 82/1991 şi a Codului fiscal, iar „dacă beneficiarii nu deţin cantităţile de ambalaje necesare 
efectuării schimbului, aceştia achită o garanţie bănească în schimbul ambalajelor primite”. 
Ambalajul primar, considerat ambalajul de vânzare, este acel ambalaj conceput şi realizat pentru a îndeplini 
funcţia de unitate de vânzare, pentru utilizatorul final sau consumator, în punctul de achiziţie, mai arată noile 
prevederi. Ambalajul reutilizabil este ambalajul care a fost conceput, proiectat şi introdus pe piaţă pentru a 
realiza, în cadrul ciclului său de viaţă, mai multe cicluri sau rotaţii, fiind reumplut sau reutilizat în acelaşi scop 
pentru care a fost conceput. 
„Până la data de 1 ianuarie 2021, în baza evaluării eficienţei economice, sociale şi de mediu, precum şi a 
impactului asupra întreprinderilor mici şi mijlocii, prin hotărâre a Guvernului, se stabileşte un sistem de garanţie-
returnare care să se aplice pentru ambalaje primare nereutilizabile din sticlă, plastic sau metal, cu volume 
cuprinse între 0,1 l şi 3 l inclusiv, utilizate pentru a face disponibile pe piaţa naţională bere, mixuri de bere, mixuri 
de băuturi alcoolice, cidru, alte băuturi fermentate, sucuri, nectaruri, băuturi răcoritoare, ape minerale şi ape de 
băut de orice fel, vinuri şi spirtoase”, mai prevedere noua legislaţie. 
Operatorii economici care introduc pe piaţa naţională produse ambalate în ambalaje reutilizabile sunt obligaţi: să 
marcheze sau să înscrie pe ambalajul primar sau pe eticheta produsului destinat consumatorilor sintagma 
„ambalaj reutilizabil”; să organizeze, începând cu data de 1 ianuarie 2019, preluarea ambalajelor reutilizabile, 
astfel încât să realizeze un procentaj de returnare de minimum 80%. 
Operatorii economici care comercializează cu amănuntul produse ambalate în ambalaje primare reutilizabile sunt 
obligaţi: să informeze consumatorii asupra valorii garanţiei băneşti şi asupra sistemului de preluare a ambalajelor 
respective; să primească la schimb ambalajele reutilizabile ale produselor comercializate care sunt într-o stare 
corespunzătoare pentru a fi reutilizate; să returneze, la solicitarea consumatorului, în baza bonului fiscal, valoarea 
garanţiei băneşti în cazul ambalajelor reutilizabile ale produselor comercializate care sunt într-o stare 
corespunzătoare pentru a fi reutilizate. 
În plus, operatorii economici care comercializează către consumatorii finali produse ambalate în structuri de 
vânzare cu suprafaţă medie şi mare, peste 400 de metri pătraţi, au următoarele obligaţii: să asigure pentru 
consumatori posibilitatea de a se debarasa de ambalaje la cumpărarea produselor, fără a le solicita plata; să 
organizeze în cadrul structurii de vânzare sau în imediata vecinătate a acesteia puncte de preluare şi rambursare a 
garanţiei băneşti pentru ambalajele primare reutilizabile; să achiziţioneze de la toţi furnizorii şi să comercializeze 
în cadrul structurii proprii de vânzare produse ambalate atât în ambalaje reutilizabile, cât şi de unică folosinţă, 
dacă acestea sunt disponibile în oferta furnizorului. 
OUG nr. 74/2018 a fost publicată în Monitorul Oficial la data de 19 iulie 2018, iar Legea nr. 31/2019 care aprobă 
OUG nr 74/2018 a apărut într-unul dintre MO din 17 ianuarie 2019. Cele două acte normative modifică şi 
completează Legea nr. 211/2011 privind regimul deşeurilor, Legea nr. 249/2015 privind modalitatea de gestionare 
a ambalajelor şi a deşeurilor de ambalaje şi OUG nr. 196/2005 privind Fondul pentru mediu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Modificarea care ușurează acceptarea mașinii în programul Rabla 
Maşinile vechi scoase deja din uz nu mai au nevoie de inspecția tehnică periodică valabilă pentru a fi acceptate 
în programul guvernamental Rabla. 
Ministerul Mediului a modificat regulile care le permit şoferilor să obţină cel puţin şase mii de lei pentru a-şi 
cumpăra o maşină nouă, dacă o dau la schimb pe cea veche. 
Până acum, rablele erau acceptate în program doar dacă erau funcţionale şi aveau ITP valabil. Decizia a fost luată 
de instituţie pentru a încuraja dispariţia rablelor de pe spaţiile de parcare şi din curţile oamenilor. 
De asemenea, Guvernul încearcă să resusciteze programul "prima maşină", aşa că îl face mai atractiv. Principala 
modificare vizează introducerea în program a autoturismelor hibrid şi electrice. 
O altă noutate se referă la tichetele de la Rabla. Acestea pot fi folosite ca avans pentru cumpărarea unei maşini 
noi. Sunt însă şi alte condiţii, pe care o persoană trebuie să le îndeplinească, pentru a beneficia de programul 
"prima maşină". 
(Sursa: Digi 24) 
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 Patru aplicaţii dedicate transportului public şi traficului, testate de Primăria Capitalei. Bucureştenii, invitaţi să 
îşi spună părerea 
Primăria Capitalei supune testării 4 aplicaţii pentru smartphone, infoSTB, Parking Bucureşti, Social alert Bucureşti 
şi Trafic alert Bucureşti, dedicate serviciilor de transport, parcărilor publice sau semnalării neregulilor din trafic, 
bucureştenii fiind invitaţi să contribuie la optimizarea lor. 
„Patru astfel de proiecte presupun dezvoltarea de aplicaţii pentru telefonul mobil cu sistem de operare iOS sau 
Android, ce pot fi instalate şi utilizate gratuit. Acestea sunt menite să faciliteze accesul bucureştenilor sau 
vizitatorilor Capitalei la serviciile publice de transport, la parcările administrate de Primărie sau să optimizeze 
comunicarea cetăţenilor cu autoritatea locală. Cele 4 aplicaţii mobile sunt deja disponibile publicului şi se află în 
faza de testare, în următoarea perioadă urmând ca ele să fie îmbunătăţite şi optimizate în funcţie de feed-back-ul 
primit de la utilizatori”, se arată într-un comunicat al Primăriei Capitalei. 
APLICAŢIILE SUPUSE TESTĂRII DE CĂTRE MUNICIPALITATE SUNT: 

- InfoSTB – Societatea de Transport Bucureşti a dezvoltat un proiect de informare a călătorilor prin telefonul mobil 
cu privire la programul mijloacelor de transport în comun şi rutele disponibile. Aplicaţia foloseşte datele transmise 
de echipamentele GPS/GSM4G instalate pe 1.440 de mijloace de transport în comun şi este disponibilă pentru 
telefoane mobile cu sistem de operare iOS sau Android. Potrivit Primăriei, InfoSTB este un sistem de monitorizare 
în timp real a vehiculelor şi de configurare a rutelor. 
- Parking Bucureşti - aplicaţia oferă posibilitatea identificării parcărilor publice gestionate de Primăria Capitalei şi 
de a plăti online, cu card bancar sau prin SMS pentru utilizarea acestora. 
„Operaţiunile sunt securizate, tranzacţiile fiind realizate prin intermediul unui procesator de plăţi. Într-o etapă 
ulterioară, aplicaţia va avea şi o componentă de căutare a locurilor libere de parcare, prin instalarea de camere 
video şi/sau senzori în parcări conectate la aplicaţie, operaţiune programată a se încheia în acest an”, anunţă 
Prmăria Capitalei. 
- Trafic Alert Bucureşti - Bucureştenii pot utiliza aplicaţia pentru a semnala, direct către Primăria Capitalei, 
neregulile întâlnite care pot afecta circulaţia pe drumurile publice din Bucureşti: parcare neregulamentară, drum 
în lucru nesemnalizat, semafor nefuncţional, groapă carosabil, groapă trotuar, indicator degradat, lucrări civile pe 
carosabil etc. 
- Social Alert Bucureşti - aplicaţia are rolul de facilita intervenţia echipajelor în asistarea persoanelor aflate în 
dificultate. Categoriile de sesizări ce pot fi semnalate sunt: persoane adulte fără adăpost, persoane cu handicap, 
tineri peste 18 ani care nu mai fac parte din sistemul de ocrotire a copiilor fără familie, vârstnici în situaţii de risc 
ridicat, femei victime ale violenţei. 
Fiecare aplicaţie are propriul manual sau ghid de utilizare, cu descrierea detaliată modului de folosire, mai arată 
sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O companie municipală din București vrea să cumpere ţevi şi accesorii în valoare de peste 27 milioane euro 
Compania Municipală Energetică Bucureşti a lansat o licitaţie prin care vizează achiziţia de ţevi şi accesorii 
preizolate în valoare de 130,05 milioane lei (27,2 milioane euro), fără TVA, potrivit unui anunţ publicat pe 
platforma online SICAP, transmite News.ro. 
Obiectul achiziţiei îl reprezintă achiziţionarea de ţevi şi accesorii preizolate din oţel, potrivit anunţului. Contractul, 
estimat la 130,05 milioane lei (27,2 milioane euro), fără TVA, este împărţit în maximum două loturi. 
„Ofertanţii trebuie să demonstreze că în ultimii 3 ani (calculaţi până la data limită de depunere a ofertelor) au 
furnizat produse similare obiectului contractului (la nivelul unuia sau mai multor contracte) în valoare cumulate 
de cel puţin 3.500.000 lei, fără TVA, pentru Lotul 1 şi 26.500.000 lei, fără TVA, pentru Lotul 2”, se arată în anunţ. 
Tipul procedurii este licitaţie deschisă, iar achiziţia implică încheierea unui acord-cadru. Termenul limită pentru 
primirea ofertelor sau a cererilor de participare este 23 aprilie. 
Tot în această lună, Compania Municipală Străzi Poduri şi Pasaje Bucureşti a lansat o licitaţie prin care viza 
achiziţia de mobilier stradal în valoare de până la 110,41 milioane lei (23,2 milioane euro). În urma apariției 
informației în presă, primarul general a cerut anularea licitației. 
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În noiembrie 2018, Curtea de Apel Bucureşti a decis anularea tuturor hotărârilor de Consiliu General prin care au 
fost înfiinţate cele 22 de companii municipale ale Primăriei Capitalei. În februarie, Curtea de Apel Bucureşti 
a respins recursului Primăriei, fiind menţinută decizia. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Pandele vrea să organizeze referendum pe 26 mai, în Voluntari, pentru interzicerea sălilor de jocuri de noroc 
Primarul orașului Voluntari, Florentin Pandele, vrea să organizeze pe 26 mai un referendum local privind 
interzicerea sălilor de jocuri de noroc și pariuri în localitate. 
 „Sub nicio formă nu vrem să contracarăm referendumul pe justiție. Am luat decizia în urma mai mulor audiențe 
pe care le-am primit. Cetățenii au spus că copiii lor au căpătat acest viciu. Sunt soții care mi-au spus că soții lor 
aduc mai puțini bani acasă pentru că au căpătat acest viciu. (...) 
Am ales data aceasta pentru a nu face multe cheltuieli, nu are legatură cu referendumul pe justiție. (...) O altă 
modalitate legală pentru a intezice această activitate e prin referendum. 
Întrebare va fi: „Sunteți de acord ca pe teritoritul orașului Voluntari să mai avem jocuri de noroc. Răpunsul este da 
sau nu. E foarte simplu”, a declarat Florin Pandele, la Digi24. 
Într-un interviu pentru G4media, edilul a declarat în localitatea pe care o conduce că sunt 30 de săli de jocuri de 
noroc și că oamenii i-au solicitat să rezolve problema, pentru că mulţi tineri au ajuns dependenți de aceste jocuri 
și pierd sume mari de bani la aparate. Acesta este motivul pentru care primarul susține că vrea să profite de 
organizarea referendumului și să interzică astfel de activităţi comerciale în Voluntari. Nu este prima încercare a 
edilului de a rezolva problema. Anul trecut Consiliul Local a dat o hotarâre în care a solicitat interzicerea jocurilor 
de noroc, dar fără rezultat, a mai declarat Florentin Pandele. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Conferinţa Interparlamentară privind Viitorul Uniunii Europene - luni şi marţi, la Bucureşti 
Conferinţa Interparlamentară privind Viitorul Uniunii Europene are loc luni şi marţi, la Bucureşti, informează 
organizatorii, într-un comunicat transmis AGERPRES. 
Evenimentul este organizat de Parlamentul României, în cadrul Preşedinţiei rotative a României la Consiliul 
Uniunii Europene. 
"Scopul conferinţei priveşte abordarea, prin intermediul dialogului interparlamentar, a temelor relevante privind 
viitorul Uniunii Europene, cu accent pe apărarea valorilor europene, problematica apărării cetăţenilor, 
necesitatea unei reforme a modelului economic, asigurarea coeziunii, vecinătatea europeană şi relaţiile euro-
atlantice", arată comunicatul Legislativului. 
În deschiderea evenimentului vor vorbi, potrivit programului, preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu şi 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, Florin Iordache. 
Subiectele vor fi dezbătute în patru sesiuni. Sesiunea "Politici pentru viitor" cuprinde o dezbatere cu 
reprezentanţii partidelor politice europene. Sesiunea a doua, "Societatea viitorului, cetăţeni şi valori în era celei 
de-a patra revoluţii industriale", va fi prezidată de Angel Tîlvăr, preşedintele Comisiei de Afaceri Europene a 
Camerei Deputaţilor. 
Sesiunea "Economia viitorului. Este necesară o reformare a modelului economic?" va fi prezidată de Gabiela Creţu 
- preşedinta Comisiei speciale comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru coordonarea activităţilor 
parlamentare necesare pregătirii Preşedinţiei României a Consiliului Uniunii Europene. 
Sesiunea "Vecinătatea europeană: Balcani; Parteneriatul Estic; Relaţii euro-atlantice" va fi prezidată de Titus 
Corlăţean, senator şi fost ministru de externe al României. 
Conferinţa se va încheia cu semnarea unei Declaraţii Comune, document care va fi transmis ca aport parlamentar 
pentru Summit-ul UE din 9 mai 2019, de la Sibiu.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Comisarul european pentru politici climatice şi energie, Miguel Arias Canete, în vizită la Bucureşti pe 1 şi 2 
aprilie 
Potrivit Reprezentanţei Comisiei Europene în România, oficialul european va participa luni la reuniunea "Iniţiativa 
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de Cooperare Regională în domeniul energiei în Centrul şi Sud-Estul Europei", iar marţi la Consiliul Informal de 
Energie, prezidat de ministrul Energiei, Anton Anton. 
"Pe 1 aprilie, cea de-a şasea întâlnire CESEC va fi găzduită de ministrul energiei, Anton Anton. O piaţă internă a 
energiei complet integrată şi cooperarea regională sporită reprezintă pilonii principali ai Comisiei Juncker în ceea 
ce priveşte Uniunea Energetică. Reunind miniştri sau reprezentanţi la nivel înalt din statele membre ale UE şi ai 
părţilor contractante ale Comunităţii Energiei, reuniunea CESEC va include două ceremonii de semnare a 
granturilor pentru energie aferente Mecanismului pentru Interconectarea Europei (CEF)", se precizează în 
comunicatul instituţiei. 
Comisarul european Miguel Arias Canete va susţine discursul de deschidere al sesiunii. 
Cooperarea regională CESEC a fost lansată în 2015 sub auspiciile comisiei Juncker şi s-a dovedit a fi un succes în 
îmbunătăţirea siguranţei aprovizionării în regiune. 
În cadrul întâlnirii se va realiza un bilanţ al progresului obţinut până în prezent şi se vor discuta priorităţi pentru 
viitorul pieţei gazelor, celei de energie electrică, dar şi pentru dezvoltarea infrastructurii şi a surselor de energie 
regenerabilă. 
Marţi, 2 aprilie, comisarul european Miguel Arias Canete participă la primul Consiliu Informal de Energie, 
reuniunea ministerială abordând într-o primă sesiune de lucru priorităţile viitorului sistem energetic din UE în 
perspectiva asigurării tranziţiei energetice post 2020. 
De asemenea, cu prilejul reuniunii Consiliului Informal de Energie va avea loc şi prima reuniune ministerială pe 
energie între statele membre UE şi statele din Parteneriatul Estic, în perspectiva consolidării cooperării energetice 
regionale. 
(Sursa: Agerpres) 
 
Vladimir Zelenski şi Petro Poroşenko se vor înfrunta în cel de-al doilea tur al scrutinului prezidenţial din Ucraina 
Actorul de comedie Vladimir Zelenski şi actualul preşedinte de la Kiev, Petro Poroşenko, se poziţionează pe 
primele locuri după primul tur al scrutinului prezidenţial din Ucraina, urmând să se confrunte în cel de-al doilea 
tur, potrivit datelor unui exit-poll realizat de compania TSN. 
UPDATE, 20.50: Potrivit sondajului realizat de TSN la ieşirea de la urne, Vladimir Zelenski s-a clasat pe primul loc, 
cu 30,1% din voturi, fiind urmat de Poroşenko, cu 18,5%, în timp ce Iulia Timoşenko a obţinut 14% din voturi. 
Cum niciun candidat nu obţinut duminică peste 50% din voturi, pe data de 21 aprilie se va desfăşura un al doilea 
tur de scrutin. 
Zelenski, în vârstă de 41 de ani, nu are niciun fel de experienţă politică, a devenit celebru datorită serialului de 
comedie politică "Slujitorul Poporului", în care joacă rolul unui profesor de istorie care este ales preşedinte. 
Poroşenko, criticat pentru modul lent de implementare a reformelor promise, a subliniat în timpul campaniei 
electorale faptul că are o experienţă politică vastă, spre deosebire de actorul Vladimir Zelenski. 
ŞTIREA INIŢIALĂ: 
Iulia Timoşenko, candidată la preşedinţia Ucrainei şi fost premier, a votat duminică în scrutinul prezidenţial, 
afirmând că Ucraina face prin aceste alegeri un pas înainte spre o Ucraină europeană, prosperă şi de succes, 
informează agenţia de ştiri UNIAN. 
"Dragi prieteni, astăzi sunt cu familia mea, echipa a venit să voteze pentru Ucraina. (...) Cred că, de asemenea, 
facem un pas înainte spre o Ucraină europeană, prosperă, de succes", a declarat Timoşenko. 
"Ştiu că astăzi avem şansa de a schimba totul. În ultimii cinci ani, Ucraina din păcate a trăit în sărăcie şi corupţie, 
dar fiecare ucrainean poate pune astăzi capăt acestui lucru", a adăugat fosta şefă a Guvernului de la Kiev. 
Iulia Timoşenko, premier între 2007 şi 2010, a subliniat în timpul campaniei electorale faptul că are o experienţă 
politică vastă, spre deosebire de actorul Vladimir Zelenski, care este considerat favorit potrivit sondajelor. 
„VICTORIA UCRAINEI” 

Petro Poroşenko, actualul preşedinte de la Kiev, a declarat după ce a votat că se aşteaptă la victoria Ucrainei şi a 
sa în urma scrutinului prezidenţial care se desfăşoară duminică în această ţară, informează agenţia UNIAN. 
Liderul ucrainean a venit la vot însoţit de soţia sa, Marina, şi copiii lor. 
Întrebat de jurnalişti ce aşteptări are de la aceste alegeri, Poroşenko a răspuns: "Victoria Ucrainei". 
"Şi a mea", a adăugat preşedintele. 
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„O VIAŢĂ NOUĂ ESTE PE CALE SĂ ÎNCEAPĂ” 

Actorul de comedie Vladimir Zelenski, considerat favorit de sondajele de opinie premergătoare scrutinului, a 
declarat că a votat la scrutinul prezidenţial din Ucraina pentru o "persoană foarte demnă şi calificată", adăugând 
că o viaţă fără corupţie şi mită este pe cale să înceapă. 
"O viaţă nouă este pe cale să înceapă: o viaţă fără corupţie, mită, o viaţă într-o ţară nouă - o ţară a viselor. Credem 
ca totul va fi bine şi vom învinge, însă ucrainenii sunt cei ce vor decide" a declarat candidatul prezidenţial după ce 
şi-a exercitat dreptul la vot, informează agenţia de ştiri UNIAN. 
Peste 35 de milioane de ucraineni sunt aşteptaţi duminică la urne pentru a alege preşedintele Ucrainei, având de 
ales în primul tur dintre zeci de candidaţi, însă favoriţii potrivit sondajelor sunt actorul Vladimir Zelenski, fostul 
premier Iulia Timoşenko şi actualul preşedinte, Petro Poroşenko. 
În cazul în care niciun candidat nu obţine duminică peste 50% din voturi, pe 21 aprilie ar urma să se organizeze un 
al doilea tur de scrutin. 
Zelenski, în vârstă de 41 de ani, nu are niciun fel de experienţă politică, a devenit celebru datorită serialului de 
comedie politică "Slujitorul Poporului", în care joacă rolul unui profesor de istorie care este ales preşedinte. 
Atât Poroşenko, cât şi Iulia Timoşenko, premier între 2007 şi 2010, au subliniat în timpul campaniei electorale 
faptul că au o experienţă politică vastă, spre deosebire de Zelenski. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Juncker: UE a fost răbdătoare în privinţa Brexitului, dar răbdarea se termină 
Uniunea Europeană a avut multă răbdare cu Marea Britanie în ceea ce priveşte Brexitul, dar răbdarea se termină, 
a declarat Jean-Claude Juncker, şeful Comisiei Europene, într-un interviu acordat duminică postului italian de 
televiziune RAI, relatează Reuters. 
Juncker a afirmat că ar dori ca Marea Britanie să ajungă la un acord în următoarele ore şi zile care ar putea fi . 
"Până acum ştim la ce Parlamentul britanic a spus nu, dar nu ştim la ce anume ar putea să spună da", a declarat 
el. 
Întrebat dacă un al doilea referendum ar putea fi posibil, Juncker a spus că aceasta este exclusiv o problemă a 
poporului britanic. 
Comisia Europeană a exprimat regret, vineri, că membrii Camerei Comunelor au respins din nou Acordul Brexit, 
cerând Marii Britanii să ofere clarificări privind viitoarele proceduri. Data ieşirii Marii Britanii din Uniunea 
Europeană este, în momentul de faţă, 12 aprilie, a transmis vineri după-amiază Comisia Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Partidul lui Erdogan conduce în alegerile locale, dar pierde controlul politic asupra capitalei Ankara. O altă 
posibilă lovitură pentru preşedintele turc: ieşirea Istanbulului de pe „orbita” AKP 
Preşedintele turc Recep Tayyip Erdogan a suferit duminică o înfrângere importantă în alegerile locale, întrucât 
partidul său AKP a pierdut controlul asupra capitalei Ankara şi se pare că a pierdut controlul şi în cel mai mare 
oraş al ţării, Istanbul, relatează Reuters. 
Erdogan, care a dominat politica turcă de când a venit la putere cu 16 ani în urmă şi şi-a condus ţara cu o mână de 
fier, a avut o campanie continuă cu două luni înainte de votul de duminică, pe care a descris-o ca pe o "problemă 
de supravieţuire" pentru Turcia. 
"Oamenii au votat în favoarea democraţiei, au ales democraţia", a declarat liderul opoziţiei, Kemal Kilicdaroglu, 
iar candidaţii Partidului Popular Republican (CET) au luat Ankara şi Istanbul de la Partidul AK şi şi-a menţinut 
dominaţia în Izmir, al treilea cel mai mare oraş al Turciei. 
Cu 99,8% din buletinele de vot numărate în Ankara, candidatul la funcţia de primar din partea CHP, Mansur Yavas, 
a obţinut 50,9%, oferindu-i un avans de 3,8% faţă de rivalul său din AKP. Agenţia de stiri Anadolu a transmis că 
AKP va face apel în unele sectoare ale capitalei. 
AKP a obţinut 44% din voturi după numărarea a 99% din cele 194.000 de urne, potrivit agenţiei Anadolu, în timp 
ce Partidul Popular Republican sau CHP a obţinut 30% din voturile numărate. 
În ceea ce priveşte Istanbulul, atât partidul de guvernământ, cât şi opoziţia au susţinut că au obţinut victoria. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Fostul prim-ministru Binali Yildirim, candidatul partidului de guvernământ pentru funcţia de primar al oraşului 
Istanbul, a declarat victoria, deşi cursa din cel mai mare oraş şi centru comercial din Turcia este departe de a se fi 
încheiat. Yildirim a obţinut 48,70% din voturi faţă de candidatul opoziţie, Ekrem Imamoglu, care are 48,65%, 
potrivit Anadolu, care a atras critici pentru faptul că nu a actualizat rezultatele în Istanbul după declaraţia lui 
Yildirim. 
Mai mult de 57 de milioane de alegători eligibili ai Turciei au votat pentru 1.389 de primari şi zeci de mii de 
membri ai consiliilor municipale şi primar de sector în 200.000 de secţii de votare. 
Participarea la vot a fost de peste 83%, potrivit Anadolu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Germania preia preşedinţia Consiliului de Securitate al ONU 
Ministrul de externe german Heiko Maas este aşteptat la New York, pentru a prelua preşedinţia de la omologul 
său francez Jean-Yves Le Drian. 
Cele două ţări europene vecine îşi exercită în martie şi aprilie preşedinţiile coordonate, cu o agendă de lucru 
organizată în comun. Germania a preluat din aprilie postul de preşedinte al Consiliului de Securitate format din 15 
membri, după ce Franţa a deţinut acest post în martie. 
Agenda germană pentru luna aprilie include reuniuni speciale asupra violenţei sexuale în timpul conflictelor şi 
asupra dezarmării nucleare. 
Într-o conferinţă de presă susţinută la începutul lui martie alături de ambasadorul Franţei la ONU, Francois 
Delattre, pentru a marca preşedinţiile lor comune, trimisul german la ONU, Christoph Heusgen, a declarat că 
doreşte mai degrabă să provoace mai multe dezbateri deschise în Consiliu, decât să continue practica deja 
comună a lecturării unor comunicate pregătite din timp. 
Înainte de aceasta, Germania a deţinut preşedinţia Consiliului de Securitate în septembrie 2012, în timpul 
stagiului său de doi ani în Consiliu în calitate de membru ales.  
(Sursa: Agerpres) 
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